
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr XV 

XV Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 16 grudnia 2019 roku.  

Obrady rozpoczęto 16 grudnia 2019 r. o godz. 17:15, a zakończono o godz. 18:45 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Tomasz Gala 

7. Roman Kopij 

8. Michał Luty 

9. Stanisław Momot 

10. Krzysztof Mróz 

11. Krzysztof Ptak 

12. Andrzej Reszka 

13. Anna Sokulska 

14. Agnieszka Zawadzka 

15. Bernadeta Żytkiewicz 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Posiedzenie XV sesji otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin, powiedział, 

że przebieg obrad jest nagrywany i transmitowany „na żywo”, a wersja archiwalna dostępna 

jest na stronie internetowej Urzędu. Stwierdził, że w sesji bierze udział 14 Radnych, co 

stanowi kworum, przy którym Rada Miejska w Tułowicach może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin przywitał wszystkich obecnych,  powiedział 

że porządek obrad Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi i zapytał czy są wnioski  

o wprowadzenie zmian. 

Brak wniosków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej pan Frédéric Coppin odczytał porządek obrad. 

 

Przewodniczący wraz z Burmistrzem podziękowali Pani Magdalenie Kucińskiej za pełnienie 

przez 16 miesięcy funkcji Dyrektora przedszkola podczas nieobecności Dyrektor Katarzyny 

Nowak-Lach. 

 



3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy z dnia 28 listopada 2019 r. Przewodniczący 

Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół Radni otrzymali w terminie i zgodnie 

ze statutem. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy z dnia 28 listopada 2019 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin stwierdził, że protokół z XIV sesji został 

przyjęty. 

 

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy z dnia 25.11.2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że również protokół 

posiedzenia Komisji Radni otrzymali w terminie i zgodnie ze statutem. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy z dnia 25 listopada 2019 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół z posiedzenia 

Komisji został zatwierdzony. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat z tytułu zajęcia pasa 

drogowego dróg gminnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że projekt uchwały został 



przedstawiony na posiedzeniu Komisji Rady przez Pana Adama Ratusznego, Inspektora do 

spraw Inwestycji i Budownictwa. 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat z tytułu zajęcia pasa 

drogowego dróg gminnych.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała nr XV/82/2019 została podjęta. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że projekt uchwały został 

przedstawiony na posiedzeniu Komisji Rady przez Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

Panią Ewę Ziubrzycką-Bień i przeprowadził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 



NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała nr XV/84/2019 została podjęta. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy 

społecznej będące w zakresie zadań gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że również projekt tej uchwały 

został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Rady przez Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej Panią Ewę Ziubrzycką-Bień i wobec braku pytań przeprowadził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy 

społecznej będące w zakresie zadań gminy. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała nr XV/83/2019 została podjęta. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie formy działania zakładu budżetowego  

i uchwalenia statutu samorządowego zakładu budżetowego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że projekt uchwały został 

przedstawiony na posiedzeniu Komisji Rady i przeprowadził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie formy działania zakładu budżetowego  

i uchwalenia statutu samorządowego zakładu budżetowego. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 



 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała nr XV/81/2019 została podjęta. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że projekt uchwały został 

przedstawiony na posiedzeniu Komisji i nie było pytań.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2019 r..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1)Krzysztof Ptak 

 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała nr XV/77/2019 została podjęta. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że projekt uchwały w sprawie 

wpf został również przedstawiony na posiedzeniu Komisji. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 

 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała nr XV/78/2019 została podjęta. 

 

 



11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Tułowice na 2020 r. 

 

Przewodniczący powiedział, że projekt uchwały był analizowany kilkukrotnie i poprosił 

Skarbnik Gminy o odczytanie opinii RIO o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Krzysztof Chodorowski oczytał 

opinię Komisji na temat procedowanej uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał opinię Rady na temat procedowanej 

uchwały, przedstawiając niektóre jej zapisy. 

Brak chętnych do zabrania głosu. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Tułowice na 2020 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała nr XV/79/2019 została podjęta jednogłośnie  

i podziękował za uchwalenie budżetu Radzie oraz innym, stwierdzając, że budżet na 2020 rok 

to wynik wspólnej pracy wielu osób. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

Skarbnik Gminy Bożena Gąska odczytała opinię RIO na temat przedłożonej uchwały  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Krzysztof Chodorowski oczytał 

opinię Komisji na temat procedowanej uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał opinię Rady na temat uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 



Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Krzysztof Ptak 

 

Przewodniczący stwierdził, że Uchwała nr XV/80/2019 została podjęta jednogłośnie. 

 

13. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, 

informując o rozmowie z Burmistrz Niemodlina oraz Dyrektorem biura Wojewody w sprawie 

budowy ścieżki rowerowej łączącej Tułowice Małe z Wydrowicami. Wspomniał, że Gmina 

wsparła remont Katedry w Opolu i doczytał złożone podziękowanie. 

Burmistrz poinformował o udziale w Walnym Zebraniu Aglomeracji Opolskiej oraz 

pozyskaniu środków w kwocie 350 tysięcy zł. na poprawę efektywności energetycznej 

budynku PKP – z przeznaczeniem na Muzeum Ceramiki Tułowickiej. 

Wspomniał o wzroście cen - opłat za gospodarowanie odpadami, do przetargu w Gminie 

wystartowała tylko jedna firma, która wskazała cenę o wiele wyższą niż prognozowano, po 

wyliczeniu okazało się, że stawka za odbiór odpadów segregowanych będzie w wysokości  

21 złotych. 

Burmistrz wspomniał o problemach z segregacją odpadów, szczególnie w zabudowie 

wielorodzinnej oraz potrzebie edukacji w tym zakresie. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o cyklicznych spotkaniach z projektantem 

Świetlicy w Szydłowie, spotkaniu świątecznym z byłymi pracownikami Urzędu oraz zakupie 

alkomatu, który został przekazany dla Komisariatu Policji w Tułowicach. 

 

14. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij poinformował o spotkaniu z projektantem Świetlicy  

w Szydłowie i zmianach w projekcie polegających min. na rezygnacji z poddasza 

użytkowego. 

Powiedział o spotkaniach w sprawie budżetu na 2020 rok, udziale w pracach Komisji 

Mieszkaniowej oraz kilku zwolnionych lokalach socjalnych i komunalnych. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że Radni bardzo chętnie zobaczyliby postępy prac w Sali 

Widowiskowej. 

 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący powiedział, że nie wpłynęły żadne nowe wnioski, natomiast otrzymał cztery 

odpowiedzi na wnioski wcześniej złożone. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski wyjaśnił, że po jego rozmowie z Panią Kierownik sprawa 

nabrała tempa  i lampy już zostały zdeponowane w ZGKiM, natomiast po zdemontowaniu 

progu zwalniającego przy ulicy Sportowej znaki pionowe zostały, próg zabezpieczony  

w Zakładzie i na prośby mieszkańców zostanie ponownie zamontowany. 

Poinformował, że do końca roku zostaną zakupione trzy pojemniki na psie odchody i jeśli 



warunki pogodowe pozwolą, to zostaną niebawem zamontowane. 

Odpowiadając na zapytanie Radnego Tomasza Gali dotyczące możliwości dokonania 

modernizacji oświetlenia ulicznego w Tułowicach, przy ul. Sportowej, powiedział, że 

potrzebne są środki,  więc Gmina będzie szukała źródeł finansowania i jeśli pojawią się 

projekty to zaaplikuje o nie. 

 

16. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij przedstawił odpowiedzi na listy i powiedział, że 

wszystkie zostały udostępnione na E-sesji, przedstawił min. pismo Rady Miasta Opole  

w sprawie likwidacji SOR, Burmistrz powiedział, iż pismo ma charakter informacyjny i nie 

wymaga odpowiedzi.  

Na prośbę Wiceprzewodniczącego Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował, że Plan 

Zagospodarowania Przestrzennego Tułowic jest uaktualniany, a zmiana była wprowadzona 

przede wszystkim ze względu na budowę linii energetycznej. I jeśli pojawią się środki to 

Gmina przymierzy się do zmiany studium. 

Wiceprzewodniczący Rady wspomniał o wszczęciu postępowania nadzorczego przez nadzór 

Wojewody względem uchwały dotyczącej wynagradzania nauczycieli, poinformował również 

o prośbach mieszkańców o remont ulicy Bocznej. 

Dyrektor ZGKiM Jacek Sulikowski wyjaśnił, że doraźny remont ulicy Bocznej Tułowicach 

oraz Szydłowie zostanie wykonany w najbliższych dniach. 

 

17. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Radni otrzymali wszystkie odpowiedzi za pomocą  

e-sesji. 

 

18. Wolne wnioski. 

Dyrektor Ośrodka Kultury Helena Wojtasik poinformowała o odwołaniu spotkania 

autorskiego Bartosza Bartoszewskiego oraz planowanym odbiorze i otwarciu Sali 

widowiskowej dnia 8 stycznia, powiedziała, że jeśli wszystko się ułoży, to koncert WOŚP  

w dniu 12 stycznia odbędzie się i w związku z tym poprosiła Sołtysów oraz Radnych 

o rozpropagowanie prośby o upieczenie ciast 

Zaprosiła również na Bal Karnawałowy dla dzieci w dniu 11 stycznia. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odczytał nazwiska członków drużyny i wyraził słowa 

pochwały dla uczniów Szkoły Podstawowej za zajęcie III miejsca w turnieju piłki nożnej 

halowej w Korfantowie. 

Radny Tomasz Gala poprosił Dyrektor Szkoły Panią Justynę Paszkowską o zaapelowanie do 

rodziców przywożących dzieci do szkoły o nie wysadzanie ich na drodze, przy przejściu dla 

pieszych. 

Dyrektor Szkoły poinformowała o bezskuteczności rozmów z rodzicami, zasugerowała 

interwencję policji i w jej ramach upominanie rodziców. 

Radny Tomasz Gala obiecał interwencję policji.  

 

 

 



19. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że następne Posiedzenie wspólne Komisji Rady 

odbędzie się dnia 27 stycznia, a sesja 30 stycznia 2020 r., złożył życzenia świąteczne, 

i noworoczne, a Wiceprzewodniczący odczytał życzenia, które wpłynęły do Rady. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski również złożył najlepsze życzenia. 

Dyrektor Ośrodka Kultury Helena Wojtasik przypomniała o mszy Świętej w dniu 6 stycznia  

w intencji mieszkańców w drugą rocznicę otrzymania praw miejskich. 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku, Przewodniczący Rady Frédéric 

Coppin zamknął obrady XV sesji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tułowicach 

Frédéric Coppin 

  

 
Przygotował(a): Iwona Węgrowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


